
Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 
Møtested: Hammerfest rådhus, møterom 3, Hammerfest 
Dato: 21.02.2025 
Tidspunkt: 09:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest til nasjonalparkforvalter.  Vararepresentanter møter etter 
nærmere beskjed. 
 
Møtet holdes i etterkant av samling for Rådgivende utvalg 20. februar.  
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

ST 1/2025 Godkjenning av innkalling og saksliste - styremøte 
21.02.25 

 2025/289 

ST 2/2025 Valg av medunderskriver - styremøte 21.02.25  2025/289 
RS 1/2025 Protokoll fra styremøte 18. november 2024  2025/289 
ST 3/2025 Seiland/Sievju nasjonalparkstyre - driftsmidler 2025  2024/1738 
ST 4/2025 Tiltaksmidler: Regnskap 2024 og tildeling 2025. 

SNO-ressurser 2025. 
 2024/1713 

ST 5/2025 Saksframlegg - søknad om bygging av anneks - 
Ernst Olsen - Seiland nasjonalpark 

 2025/455 

ST 6/2025 Fastfortøyning i Bårdfjorden  2023/8182 
ST 7/2025 Status kloppeprosjekt  2025/289 
ST 8/2025 Deltakelse i forskningsprosjekt om 

forvaltningsstrategier ved klimaendringer - CLAP og 
CLIMPACT 

 2025/1913 

RS 2/2025 Innspill til KLD om organisering av 
verneområdeforvalterne 

 2024/11916 

RS 3/2025 Disponering av midler knyttet til 
verneområdeforvaltere og statsforvalterembetene 

 2025/1911 

RS 4/2025 Brev fra Miljødirektoratet om bruk av 
utvalgsmodulen i Elements 

 2024/12365 

RS 5/2025 Orienteringssaker fra forvalter - styremøte 21.02.25  2025/289 
ST 9/2025 Eventuelt - styremøte 21.02.25  2025/289 
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/289-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 10.01.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 1/2025 21.02.2025 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste - styremøte 21.02.25 

Innstilling fra forvalter 
 
Innkalling og saksliste godkjennes.  
 

--- slutt på innstilling --- 
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/289-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 10.01.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 2/2025 21.02.2025 

 

Valg av medunderskriver 

Innstilling fra forvalter 
Xxxx velges til å signere protokollen sammen med styreleder.  
--- slutt på innstilling --- 

 

Saksopplysninger 
I henhold til vedtektene for Seiland/Sievju nasjonalparkstyre skal det føres protokoll fra 
styremøtene. Protokollen underskrives av styreleder og ett styremedlem som velges ved 
møtets begynnelse.  
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/289-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 10.01.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 1/2025 21.02.2025 

 

Protokoll fra styremøte 18. november 2024 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar protokollen fra styremøtet 18. november 2024 til 
etterretning.  
--- slutt på innstilling --- 

 
 
Vedlegg: 
1 Protokoll 18nov24 sign 
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Møteprotokoll 

 

Utvalg: Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 

Møtested: Nasjonalparkkontoret, Alta Havn 

Tidspunkt: Mandag 18. november 2024 kl 12.00 

 

Følgende faste medlemmer møtte:  

Navn Funksjon Representerer 

Hege Christin Bjørkmann 

Pål Blix-Johansen 

Hjørdis Øvergård 

Nils Henrik Sara  

Knut Erik Bull Hammari 

Styreleder 

Nestleder 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Finnmark fylkeskommune 

Hammerfest kommune 

Sametinget 

Sametinget 

Alta kommune 

 

Følgende styremedlemmer hadde meldt forfall: 

Ingen 

 

Fra administrasjonen deltok: 

Navn Stilling 

Ingunn Ims Vistnes 

Rune Somby, på sak 21/2024 

Nasjonalparkforvalter 

Naturoppsyn 
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Underskrift: 

Vi bekrefter med underskriftene våre at møteprotokollen er i samsvar med det som ble 

vedtatt på møtet. 

 

_____________________                                        _______________________  

Hege Christin Bjørkmann, styreleder Pål Blix-Johansen 

 

Rett prokokoll er bekreftet pr e-post 
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Saksliste 

ST 16/2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

ST 17/2024 Valg av medunderskriver 

RS 6/2024 Protokoller fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 

ST 18/2024 Søknad om bygging av laksehytte i Bårdfjorden 

ST 19/2024 Regnskap 2024 

RS 7/2024 Status for kjørespor- og kloppeprosjektet 

ST 20/2024 Møtekalender 2025 og årsrapport 2024 

ST 21/2024 Innmelding av behov for tiltaksmidler (bestillingsdialog) for 2025 

ST 22/2024 Innmelding av behov for driftsmidler for 2025 

DS 1/2024  Tillatelse til lavtflyging og landing med helikopter i Seiland nasjonalpark for å 

fly inn kraftfôr til rein – Reinbeitedistrikt 24 A 

RS 8/2024 Orienteringssaker fra forvalter 

ST 23/2024 Eventuelt 
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ST 16/2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Forvalters innstilling 

Innkalling og saksliste godkjennes.  

Behandling  
 
Styreleder Hege Christin Bjørkmann foreslo å endre RS 7/24 fra referatsak til styresak, og å 
dele denne i to styresaker; en sak om kloppeprosjektet og en sak om videre dialog med 
Bekkarfjord siida.  
 
Vedtak 

Innkalling og saksliste vedtas med de foreslåtte endringene.  

Ny saksliste med nye saksnummer blir som følger:   

ST 16/2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

ST 17/2024 Valg av medunderskriver 

RS 6/2024 Protokoller fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 

ST 18/2024 Søknad om bygging av laksehytte i Bårdfjorden 

ST 19/2024 Regnskap 2024 

ST 20/2024 Status for kjørespor- og kloppeprosjektet 

ST 21/2024 Dialog med reindrifta 

ST 22/2024 Møtekalender 2025 og årsrapport 2024 

ST 23/2024 Innmelding av behov for tiltaksmidler (bestillingsdialog) for 2025 

ST 24/2024 Innmelding av behov for driftsmidler for 2025 

DS 1/2024  Tillatelse til lavtflyging og landing med helikopter i Seiland nasjonalpark for å 

fly inn kraftfôr til rein – Reinbeitedistrikt 24 A 

RS 7/2024 Orienteringssaker fra forvalter 

ST 25/2024 Eventuelt 

 

 

ST 17/2024 Valg av medunderskriver 

Forvalters innstilling 

Xxxx velges til å signere protokollen sammen med styreleder.  

Vedtak 
Pål Blix-Johansen velges til å signere protokollen sammen med styreleder.  
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RS 6/2024 Protokoll fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar protokollene fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 til 

etterretning.  

Vedtak 
Innstillingen vedtas enstemmig.  

 
 
ST 18/2024 Søknad om bygging av laksehytte i Seiland nasjonalpark – Jens 
Oddvar Johannes Ring 
 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre avslår søknaden til Jens Oddvar Johannes Ring om 

bygging av laksehytte i Seiland/Sievju nasjonalpark. Landskapet i nasjonalparken er vernet 

mot inngrep av enhver art, inkludert oppføring av bygninger, jf verneforskriften for Seiland 

nasjonalpark § 3 pkt 1.1. Verneforskriften åpner ikke opp for å gi tillatelse til denne type tiltak.  

Vilkårene for å gi dispensasjon etter naturmangfoldloven § 48 er ikke oppfylt da tiltaket 

strider mot vernevedtakets formål og kan påvirke verneverdiene nevneverdig. En 

dispensasjon vil kunne skape presedens for liknende søknader, og bidra til å uthule vernet.  

Behandling 
 
Styret støttet innstillingen.  
 
Under behandlingen kom det fram at fastfortøyningen som ble lagt ut ved Elvestrand i 2023 
og godkjent av nasjonalparkstyret i ettertid, har ført til mye trafikk av folk på land, særlig 
under småviltjakta. Det har skapt problemer for reindriftas høstsamling ved at reinen 
skremmes opp i fjellet. Styret ber om en egen styresak hvor forvalter utreder om 
fastfortøyningen ved Elvestrand i Bårdfjorden bør fjernes eller at tilgangen til denne 
begrenses. 
 
Vedtak 
Innstillingen vedtas enstemmig.  

Styret ber om en egen styresak på bruken av fastfortøyningen ved Elvestrand.   

 

 

ST 19/2024 Regnskap 2024 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar regnskapet til etterretning. Forvalter gis fullmakt til å 

foreta innkjøp ut 2024 i henhold til budsjett.  
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Vedtak 
Innstillingen vedtas enstemmig.  

 

ST 20/2024 Status for kjørespor- og kloppeprosjektet 

Behandling 

Forvalter redegjorde for status for kjørespor- og kloppeprosjektet. Materialer er kjøpt inn og 

fløyet ut i terrenget, men snekringen av kloppene er ikke påbegynt. Siidaen regner med 

bygging neste år.  

Vedtak 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ber om tilbakemelding fra Bekkarfjord siida innen 1. august 

2025 om at kloppene er ferdig bygd.   

 
ST 21/2024 Dialog med reindrifta 

Vedtak 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ønsker dialogmøter med de tre siidaene på Seiland i løpet 
av 2025, fortrinnsvis i forbindelse med samlingen for Rådgivende utvalg.  
 
 
ST 22/2024 Møtekalender 2025 og årsrapport 2024 – Seiland nasjonalparkstyre 
 

Forvalters innstilling 

Styret tar årsrapporten til etterretning.  

Følgende møtekalender for 2025 vedtas: 

Dato i 2025 Møte 

Torsdag 20. februar Styremøte 

Torsdag 20. – fredag 21. februar Samling med nasjonalparkstyret og Rådgivende utvalg  

Fredag 23. mai Styremøte 

Tirsdag 12. – onsdag 13. august Befaring Melkevatnan, kloppe/kjøresporprosjekt? 

Fredag 26. september Styremøte 

Torsdag 20. november Styremøte 

 

Behandling 

Det ble foreslått å flytte styremøtet 26. september til 25. september.  
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Det ble foreslått å legge RU-samlingen til Hammerfest.  

Mål for befaringen i august kan holdes åpen, avhengig av hvor langt man har kommet med 

kloppeprosjektet.  

 

Vedtak 

Styret tar årsrapporten til etterretning.  

Følgende møtekalender for 2025 vedtas: 

Dato i 2025 Møte 

Torsdag 20. februar Styremøte 

Torsdag 20. – fredag 21. februar Samling med nasjonalparkstyret og Rådgivende utvalg i 

Hammerfest  

Fredag 23. mai Styremøte 

Tirsdag 12. – onsdag 13. august Befaring 

Torsdag 25. september Styremøte 

Torsdag 20. november Styremøte 

 

Vedtaket er enstemmig.  

 

ST 23/2024 Innmelding av behov for tiltaksmidler for 2025 

Forvalters innstilling 

(1) Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ber SNO Alta om å prioritere følgende oppgaver. 
Tiltakene gjøres i samarbeid med forvalter.  
 

• Overvåke restaureringen av myra i Leakševággi  
 

• Bistå med planlegging og gjennomføring av søppelaksjon på vestre Seiland  
 

• Gjennomføre kontroll av ulovlig scooterkjøring i nasjonalparken på vårvinteren 
 

• Befare byggverk og fjordområdene i juni 
 

• Holde oppsyn med flytebrygga i vinterlagring, en tur i mars-april  
 

• Oppsyn med elvesletta i Store Bekkarfjord i juli 
 

• Kartlegge søppel i indre deler av nordre Seiland 
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(2) Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søker om midler til oppgavene i tabellen under, i 

prioritert rekkefølge. Forvalter gis fullmakt til å korrigere beløpene dersom innhenting av 

tilbud eller ny informasjon fra Miljødirektoratet viser behov for dette.  

 

Prioritet Tiltak, konto N1102 Kostnad (kr) 

1 Søppelaksjon Bårdfjorden/vestre Seiland 
 

50 000 

2 Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord, flytting høst 
og vår. Kanalisering av ferdsel.  
 

80 000 

3 Plakater og tiltak startpunkt Hønseby 
 

10 000 

4 Plakater og tiltak startpunkt Altneset 
 

5 000 

5 Plakater og tiltak startpunkt Store Bekkarfjord 
 

10 000 

6 Skjøtsel av myrområder rundt Leakševággi 
 

      20 000 

7 Helikoptertransport til kartlegging og utfrakt av søppel, indre 
Seiland nord 
 

20 000 

8 Tilsyn med og vedlikehold av turløyper 
 

5 000 

 SUM 
 

200 000 

 

Behandling 

Rune Somby fra Statens naturoppsyn deltok under behandling av saken. Han informerte om 

SNOs aktivitet i nasjonalparken i 2024, og prioriteringer for 2025.  

Det ble påpekt at beløpet til tiltak nr 7, helikoptertransport til kartlegging og utfrakt av søppel, 

er for lavt. Det bør trolig dobles.   

 

Vedtak 

(1) Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ber SNO Alta om å prioritere følgende oppgaver. 
Tiltakene gjøres i samarbeid med forvalter.  
 

• Overvåke restaureringen av myra i Leakševággi  
 

• Bistå med planlegging og gjennomføring av søppelaksjon på vestre Seiland  
 

• Gjennomføre kontroll av ulovlig scooterkjøring i nasjonalparken på vårvinteren 
 

• Befare byggverk og fjordområdene i juni 
 

• Holde oppsyn med flytebrygga i vinterlagring, en tur i mars-april  
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• Oppsyn med elvesletta i Store Bekkarfjord i juli 
 

• Kartlegge søppel i indre deler av nordre Seiland 
 

(2) Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søker om midler til oppgavene i tabellen under, i 

prioritert rekkefølge. Forvalter gis fullmakt til å korrigere beløpene dersom innhenting av 

tilbud eller ny informasjon fra Miljødirektoratet viser behov for dette.  

 

Prioritet Tiltak, konto N1102 Kostnad (kr) 

1 Søppelaksjon Bårdfjorden/vestre Seiland 
 

50 000 

2 Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord, flytting høst 
og vår. Kanalisering av ferdsel.  
 

80 000 

3 Plakater og tiltak startpunkt Hønseby 
 

10 000 

4 Plakater og tiltak startpunkt Altneset 
 

5 000 

5 Plakater og tiltak startpunkt Store Bekkarfjord 
 

10 000 

6 Skjøtsel av myrområder rundt Leakševággi 
 

      20 000 

7 Helikoptertransport til kartlegging og utfrakt av søppel, indre 
Seiland nord 
 

40 000 

8 Tilsyn med og vedlikehold av turløyper 
 

5 000 

 SUM 
 

220 000 

 

ST 24/2024 Innmelding av behov for driftsmidler for 2025 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søker Miljødirektoratet om 370 000 kr til drift av styret for 

2024. Forvalter gis fullmakt til å korrigere beløpet dersom innhenting av tilbud eller 

informasjon fra Miljødirektoratet viser behov for dette.  

Behandling 

Styret har søkt om 370 000 kr hvert år i flere år, og det ble foreslått at beløpet bør økes på 

grunn av økte kostnader, særlig til reise.  

Styret signaliserte også at man på et senere møte ønsker en egen styresak på befaring til en 

annen nasjonalpark, for eksempel en befaring i 2026.  

Vedtak 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søker Miljødirektoratet om 400 000 kr til drift av styret for 

2024. Forvalter gis fullmakt til å korrigere beløpet dersom innhenting av tilbud eller 

informasjon fra Miljødirektoratet viser behov for dette.  
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DS 1/2024  Tillatelse til lavtflyging og landing med helikopter i Seiland 

nasjonalpark for å fly inn kraftfôr til rein – Reinbeitedistrikt 24 A 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar saken til etterretning.  

Vedtak 

Innstillingen vedtas enstemmig. 

 

RS 7/2024 Orienteringssaker fra forvalter 

Feltavtale og overtidsbestemmelser for forvalter 

Statsforvalterens AKAN-policy 

Status for ansettelse av ny forvalter for Lopphavet marine verneområde 

 

 

ST 25/2024 Eventuelt 

Det var ingen saker til Eventuelt.  

 

Møtet ble avsluttet kl 14.30.   
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2024/1738-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 3/2025 21.02.2025 

 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre - driftsmidler 2025 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar tildelingen av driftsmidler til etterretning, og tilpasser 
årets aktivitet innenfor dette. Forvalter planlegger årets aktivitet i tråd med signaler fra styret. 

 

Saksopplysninger 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søkte om kr 400 000 til drift for 2025, i henhold til 
styrevedtak i sak 24/2025. I søknaden til Miljødirektoratet skriver forvalter:  
 

Midlene skal dekke drift av Seiland/Sievju nasjonalparkstyre. Seiland nasjonalpark er en 
tungt tilgjengelig park, og styremedlemmene bor spredt i Vest‐Finnmark. Styret har 4‐5 
styremøter i året, samt en årlig befaring som går over flere dager. Ved befaring er båt 
nødvendig. Rådgivende utvalg har som regel samling med overnatting på grunn av lang 
reisevei for mange av medlemmene. I budsjettet for 2025 er det beregnet en samling med 
overnatting for styret og Rådgivende utvalg i februar, en befaring med styret over flere dager 
i juni eller august, samt møte i felt med reindrifta i august/september.  

Budsjettforslag ble enstemmig vedtatt i styremøte 18.11.24, basert på forbruk tidligere år: 

Honorar/tapt arbeidsfortjeneste styret 170 000 kr  

Reise/overnatting styret og RU 90 000 kr 

Møterom og bevertning 50 000 kr 

Utstyr og forsikring 50 000 kr 

Andre kostnader 40 000 kr 

SUM 400 000 

 
 
Styret har fått tildelt kr 360 000 til drift av styret.  
Styret er i tillegg tildelt kr 50 000 i grunnbeløp drift av nasjonalparken. Dette var nytt i 2024 
og skal brukes på årlige driftsoppgaver som vinterlagring av flytebrygge og vedlikehold av 
bygg, skilt, stier og liknende.  
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Side 2 av 2 

 

 
Tildeling fra Miljødirektoratet 14.02.25 

 

Vurdering 
 
Forvalter vurderer at tildelingen på kr 360 000 til drift av styret og RU er tilstrekkelig til å 
gjennomføre planlagt aktivitet for styret og RU, inkludert samling i Hammerfest i februar og 
befaringer til sommeren.  

Tildelingen på kr 50 000 i grunnbeløp drift er ikke tilstrekkelig til å dekke alle utgiftene til 
generell drift av anlegg, men her er det mulig å supplere med tiltaksmidler. Se egen sak på 
tildeling av tiltaksmidler.  

Regnskap for driftsmidlene blir presentert på styremøtene i september og november. Det er 
viktig at styremedlemmene leverer inn reise- og honorarkrav fortløpende, så vi vet hvor mye 
midler vi har til rådighet.  
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2024/1713-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 14.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 4/2025 21.02.2025 

 

Tiltaksmidler: Regnskap 2024 og tildeling 2025. SNO-
ressurser 2025.  

 
Vedlegg: 
1 Søknad tiltaksmidler 2025 
2 Rapportering tiltaksmidler 2024 

 

 

Innstilling fra forvalter 
 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar regnskapet for tiltaksmidler 2023 til orientering.  
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar tildelingen av tiltaksmidler for 2024 til orientering.  
Forvalter følger tiltaksplanen og gjennomfører tiltakene innenfor tilgjengelige økonomiske 
rammer og tidsrammer, og i tråd med styrets signaler og vedtak. Forvalter delegeres 
myndighet til å gjøre tilhørende innkjøp og avtaler på vegne av nasjonalparkstyret.  
 

Saksopplysninger 
 
Tiltaksmidler 2024 
Forvalter rapporterte inn regnskap på tiltaksmidler 2024 til Miljødirektoratet innen fristen 
31.12.24 (se vedlegg). Regnskapet har vært presentert for styret på styremøter gjennom 
året. Hele summen på kr 240 000 ble brukt opp.  
I tillegg har styret brukt kr 96 541 fra prosjektkontoen øremerket startpunkt Altneset (og 
sekundært Bekkarfjord). Gjenstående beløp på denne kontoen er rundt kr 250 000 (nøyaktig 
beløp kommer til styremøtet).  
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Side 2 av 2 

Tiltaksmidler 2025 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søkte Miljødirektoratet om kr 235 000 til tiltaksmidler for 
2025 (se vedlegg). Styret har fått tildelt kr 200 000. Midlene er tildelt i pott, slik at styret selv 
foretar prioritering mellom tiltakene.   
 
SNO-ressurser 2025 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre vedtok på styremøte 18. november å be SNO Alta prioritere 
følgende oppgaver tilknyttet Seiland/Sievju nasjonalpark:  

• Overvåke restaureringen av myra i Leakševággi  
 

• Bistå med planlegging og gjennomføring av søppelaksjon på vestre Seiland  
 

• Gjennomføre kontroll av ulovlig scooterkjøring i nasjonalparken på vårvinteren 
 

• Befare byggverk og fjordområdene i juni 
 

• Holde oppsyn med flytebrygga i vinterlagring, en tur i mars-april  
 

• Oppsyn med elvesletta i Store Bekkarfjord i juli 
 

• Kartlegge søppel i indre deler av nordre Seiland 
 
SNO deltok på styremøtet og hadde ingen merknader til oppgavene. Forvalter har lagt inn 
oppgavene i naturoppdrag.   
 

Vurdering 
For 2025 anbefaler forvalter at man følger styrets prioritering av tiltak og planlegger 
feltsesongen ut fra dette. Siden styret også har fått tildelt kr 50 000 i grunnstøtte drift (se sak 
om driftsmidler), bør det være rom for å gjennomføre alle tiltakene. Tiltak nr 4 er tiltak hvor 
det er mulig å kutte ned på kostnadene, for eksempel på flytid med helikopter, dersom 
tildelingen blir knapp. Tiltak 5, 6 og 7 (startpunktene) er satt opp ut fra erfaring om at det ofte 
påløper mindre utgifter her i løpet av året. Dette er også mulig å kutte ned på dersom det blir 
lite midler. Tiltak nr 6 er et rimelig og viktig tiltak som bør gjennomføres. 
 
Styret bør prioritere å fullføre uteområdet rundt ventebua på Altneset og å bruke gjenstående 
midler på prosjektkonto N1104 Startpunkt Altneset til dette. Det er behov for oppmerking av 
parkeringsplasser, og det kan være aktuelt med kantstein eller annen innramming av 
området. Bord og benker er allerede kjøpt inn på 2024-budsjettet.  
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REFERANSENR.: 25S28E02

MIDLER TIL TILTAK I VERNEOMRÅDER (KAP 1420 POST 31) ‐ 2025

Organisasjonsnummer: 917411751
Foretaksnavn SEILAND NASJONALPARKSTYRE 

Adresse: Havneveien 24, 9515 ALTA
E‐postadresse: fmfiiivi@statsforvalteren.no

Kontaktperson
Navn: Ingunn Ims Vistnes
Telefonnummer: 41434401
E‐postadresse: ingunn.vistnes@statsforvalteren.no

Utfyller
Navn: Ingunn Ims Vistnes

Mottaker: Miljødirektoratet

SØKNAD

Tiltak

Hvem søkes det på vegne av? Nasjonalpark‐ eller verneområdestyre

Oversikt over alle tiltak

Pri. Navn på tiltaket Tiltakskategori Tiltakstype Verneområde Øk. ansvarlig Beløp

1
Søppelaksjon
vestre Seiland

Restaurering
Annet (utdypes i
merknadsfeltet)

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 50 000

2
Vinterlagring av
flytebrygga i Store
Bekkarfjord

Tilrettelegging
og informasjon

Annet (utdypes i
beskrivelsesfeltet)

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 80 000

3
Skjøtsel av
myrområder rundt
Leakševággi

Skjøtsel av
(tre)vegetasjon

Annet (utdypes i
merknadsfeltet)

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 30 000

4

Søppel indre
Seiland,
kartlegge/frakte
ut

Restaurering
Annet (utdypes i
merknadsfeltet)

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 40 000

5

Informasjon og
tiltak på
startpunkt
Altneset

Tilrettelegging
og informasjon

Oppføring av
innfallsport/P‐
plass

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 10 000
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6

Informasjon og
tiltak på
startpunkt Store
Bekkarfj

Tilrettelegging
og informasjon

Oppføring av
innfallsport/P‐
plass

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 10 000

7

Informasjon og
tiltak på
startpunkt
Hønseby

Tilrettelegging
og informasjon

Oppføring av
innfallsport/P‐
plass

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 10 000

8
Tilsyn og
vedlikehold av
turstier

Tilrettelegging
og informasjon

Opparbeide
sti/kanalisering

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 5 000

235 000

Søppelaksjon vestre Seiland

Prioritet: 1
Navn på tiltaket: Søppelaksjon vestre Seiland
Tiltakskategori: Restaurering
Tiltakstype: Annet (utdypes i merknadsfeltet)
Fylke: Finnmark
Kommune: Hammerfest
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
I samarbeid med Alta folkehøgskole, SNO og Hammerfest kommune rydder vi fjæreområdene på vestre
Seiland for marint søppel. Med unntak av tre år har ryddingen pågått hvert år siden 2012. Vi har estimert at
det årlig driver i land rundt 1000 kg nytt søppel til den største fjorden på vestre Seiland ‐ Bårdfjorden ‐ en
fjord som har verdifulle naturtyper og er et viktig habitat for sel og sjøfugl. Området ligger langt fra folk og
er kun tilgjengelig med båt. Midlene brukes i hovedsak til å leie inn båttransport til elevene, samt utstyr til
rydding. Aksjonen går over 3 dager, med overnatting i telt og båt. Dette er et årlig tiltak så lenge det er
behov.
Siden rydding av marint søppel utelukkende har en positiv effekt på naturmangfoldet, legger vi ikke ved en
vurdering av nml §§ 8‐12.

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 50 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja

Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord

Prioritet: 2
Navn på tiltaket: Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Tiltakstype: Annet (utdypes i beskrivelsesfeltet)
Fylke: Finnmark
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Kommune: Alta
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Flytebrygga i Store Bekkarfjord må flyttes til en fortøyningsplass lenger ut i fjorden hver vinter, for å hindre
skader på brygga når fjordbotn fryser til. Fjerning av brygga er også et viktig tiltak for å styre ferdselen i
fjorden. Store Bekkarfjord er vår mest populære fjord, med et visst trykk fra reiseliv og andre for å øke
tilrettelegging. Samtidig er det hekkeplass for rødlista fuglearter, kalvingsområde for rein, beiteområde for
sau med små lam, og det er rødlista naturtyper i hele fjorden. Vi får til en god sameksistens mellom alle
parter når vi venter med å legge ut brygga til 23. juni, etter hekking/kalving. Tiltaket er grundig vurdert
opp mot nml §§ 8‐12 og forankret i besøksstrategi og forvaltningsplan.
Brygga må flyttes med kranbåt og to mann i arbeid. Båten kommer fra Hammerfest eller Alta, og
transporttid t/r er rundt 6 timer. Beløpet dekker flytting fra vinterplass på forsommeren, flytting til
vinterplass på senhøsten, samt enkelt vedlikehold.

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 80 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja
Har dere en besøksstrategi for verneområdet (i produksjon eller ferdig)? Ja

Skjøtsel av myrområder rundt Leakševággi

Prioritet: 3
Navn på tiltaket: Skjøtsel av myrområder rundt Leakševággi
Tiltakskategori: Skjøtsel av (tre)vegetasjon
Tiltakstype: Annet (utdypes i merknadsfeltet)
Fylke: Finnmark
Kommune: Alta
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Vi har samarbeidet med reindrifta siden 2022 om å fjerne kjørespor fra myr/våtmark i Leakševággi til fordel
for et kortere spor i tørrere terreng. De få stedene hvor sporet må krysse myr/bekk blir det klopplagt.
Reindrifta utfører arbeidet og står for senere vedlikehold (nml § 11). I 2024 kjøpte vi inn materialer og
fraktet det ut med helikopter (nml § 12). Årets omsøkte midler vil gå til oppfølging av prosjektet og
overvåking av det gamle kjøresporet i Leakševággi, med mulighet for enkle skjøtselstiltak for å framskynde
gjengroing. Kunnskapsgrunnlaget vurderes til å være godt nok for å finne best mulig trasé og vurdere
samlet belastning (nml §§ 8‐10).

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 30 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja

Søppel indre Seiland, kartlegge/frakte ut

Prioritet: 4
Navn på tiltaket: Søppel indre Seiland, kartlegge/frakte ut
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Tiltakskategori: Restaurering
Tiltakstype: Annet (utdypes i merknadsfeltet)
Fylke: Finnmark
Kommune: Hammerfest
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Vi har mottatt rapporter om gjensatte kjøretøy, gjerder og leirplasser på nordre del av indre Seiland.
Vi må ha møter med reindrifta for å avklare eierskap, og stedene må så befares. Eierløst søppel fraktes ut
med helikopter, søppel med eier må følges opp. Vi flyr ikke helikopter i hekke‐/kalvingstid.
Tiltaket er utelukkende positivt for naturmangfoldet.

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 40 000
Videreføring av pågående prosjekt? Nei
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Nei

Informasjon og tiltak på startpunkt Altneset

Prioritet: 5
Navn på tiltaket: Informasjon og tiltak på startpunkt Altneset
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Tiltakstype: Oppføring av innfallsport/P‐plass
Fylke: Finnmark
Kommune: Alta
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Altneset er nasjonalparkens startpunkt på sørsiden av Seiland. Her har vi venterom med toalett,
infoplakater, bord og benker, og merka turløyper i randsonen til parken. Omsøkt beløp går til fornyelse av
infoplakater og mindre innkjøp til startpunktet. 

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 10 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja
Har dere en besøksstrategi for verneområdet (i produksjon eller ferdig)? Ja

Informasjon og tiltak på startpunkt Store Bekkarfj

Prioritet: 6
Navn på tiltaket: Informasjon og tiltak på startpunkt Store Bekkarfj
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Tiltakstype: Oppføring av innfallsport/P‐plass
Fylke: Finnmark
Kommune: Alta
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Store Bekkarfjord er nasjonalparkens startpunkt på østsiden av Seiland, og det eneste startpunktet inne i
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parken. Her har vi flytebrygge, bålplass og infoplakater. Omsøkt beløp går til fornyelse av bålplass og
informasjon. 

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 10 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja
Har dere en besøksstrategi for verneområdet (i produksjon eller ferdig)? Ja

Informasjon og tiltak på startpunkt Hønseby

Prioritet: 7
Navn på tiltaket: Informasjon og tiltak på startpunkt Hønseby
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Tiltakstype: Oppføring av innfallsport/P‐plass
Fylke: Finnmark
Kommune: Hammerfest
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Startpunkt Hønseby er nasjonalparkens startpunkt på nordsiden av Seiland, her har vi utstilling i butikken,
toalett, parkeringsplass, bord og benker. Omsøkt beløp går til ny temaplakat og mindre innkjøp til
eksisterende infrastruktur. 

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 10 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja
Har dere en besøksstrategi for verneområdet (i produksjon eller ferdig)? Ja

Tilsyn og vedlikehold av turstier

Prioritet: 8
Navn på tiltaket: Tilsyn og vedlikehold av turstier
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Tiltakstype: Opparbeide sti/kanalisering
Fylke: Finnmark
Kommune: Alta
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Beskrivelse av tiltaket:
Vi har merket tre dagsturstier fra startpunkt Altneset, i samarbeid med kommunen, turlaget og bygdelaget.
Vi har avtale med Hakkstabben og Altneset bygdelag om at de fører tilsyn med turstiene gjennom
barmarksesongen, og foretar nødvendig remerking og rydding når det trengs.
Turstiene er gamle stier som har blitt merket på nytt. Den nye merkingen har ført til noe økt bruk, samt til
kanalisering av ferdsel. Tiltaket har også ført til økt bruk av randsonene framfor nasjonalparken. Tiltaket
vurderes ikke til å ha nevneverdig negativ påvirkning på naturmangfoldet.

Økonomisk ansvarlig: Forvaltningsmyndighet

Midler til tiltak i verneområder (kap 1420 post 31) ‐ 2025 Side 5 av 6  

24



Andre tilskuddsordninger: Ingen valgt
Beløp det søkes om: Kr 5 000
Videreføring av pågående prosjekt? Ja
Har tiltaket forankring i skjøtelses‐ eller forvaltningsplan? Ja
Er tiltaket flerårig? Ja
Har dere en besøksstrategi for verneområdet (i produksjon eller ferdig)? Ja

Vedlegg

Ingen vedlegg

 Ingunn Ims Vistnes for SEILAND NASJONALPARKSTYRE

Levert 07.01.2025
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REFERANSENR.: 24RB602F

RAPPORT ‐ MIDLER TIL TILTAK I VERNEOMRÅDER (KAP 1420 POST 31) ‐ 2024

Organisasjonsnummer: 917411751
Foretaksnavn: SEILAND NASJONALPARKSTYRE
Navn: Ingunn Ims Vistnes

Telefonnummer (fra søknad): 41434401
E‐postadresse (fra søknad): fmfiiivi@statsforvalteren.no

Mottaker: Miljødirektoratet
Saksnr.: 2024/981 

ØKONOMISK RAPPORT

Tiltak

Sum udisponert: Kr ‐1

Oversikt over alle tiltak

Navn Tiltakskategori Verneområde Øk. ansvarlig
Innvilget
beløp

Status
Økonomisk
forbruk

Søppelaksjon
vestre Seiland

Restaurering
Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Løpende
skjøtsel

29 058

Vinterlagring av
flytebrygga i
Store
Bekkarfjord

Tilrettelegging og
informasjon

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Løpende
skjøtsel

39 000

Startpunkt
Hønseby ‐ skilt
og plakater

Tilrettelegging og
informasjon

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Igangsatt
– ikke
sluttført

22 408

Skjøtsel av
Leakševággi:
Omlegging
kjørespor

Skjøtsel av
(tre)vegetasjon

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Igangsatt
– ikke
sluttført

60 609

Rydding søppel
indre Seiland

Annet
Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Igangsatt
– ikke
sluttført

Tilsyn og
vedlikehold av
turstier

Tilrettelegging og
informasjon

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Løpende
skjøtsel

5 000

Midler til tiltak i verneområder (kap 1420 post 31) ‐ 2024 Side 1 av 4  

26



Samlet pott
Pott for
gjennomføring av
prioriterte tiltak

Forvaltningsm. 240 000 Sluttført 1

Utbedring
startpunkt
Altneset

Tilrettelegging og
informasjon

Seiland
nasjonalpark
(VV00002436)

Forvaltningsm. 0
Igangsatt
– ikke
sluttført

83 925

240 000 240 001

Søppelaksjon vestre Seiland

Navn på tiltaket: Søppelaksjon vestre Seiland
Tiltakskategori: Restaurering
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 50 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Løpende skjøtsel
Økonomisk forbruk: Kr 29 058
Kommentar:
Utgifter til transport av skoleklasse til Bårdfjorden og tilbake to dager senere, samt til utstyr. Noe lavere
utgifter enn beregnet fordi vi kunne bruke SNO sin båt i tillegg.

Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord

Navn på tiltaket: Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 95 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Løpende skjøtsel
Økonomisk forbruk: Kr 39 000
Kommentar:
Flytebrygga må flyttes om vinteren for å unngå skader fra isen som legger seg innerst i fjorden, og flyttes
med kranbåt fra Alta. Det er også et effektivt tiltak for å styre/begrense ferdsel i vår mest
populære fjord, ved at brygga ikke legges tilbake før etter hekking/kalving. Vi har byttet firma for å få en
lavere pris, og betaler nå i ettertid ‐ fram til i fjor har vi betalt for vårflyttingen året før. I 2024 får vi derfor
kun utgift til høstflytting, og så betaler vi for to flyttinger igjen i 2025. 

Startpunkt Hønseby ‐ skilt og plakater

Navn på tiltaket: Startpunkt Hønseby ‐ skilt og plakater
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
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Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 15 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Igangsatt – ikke sluttført
Økonomisk forbruk: Kr 22 408
Kommentar:
Utskifting av skilt med gammel logo. Bytte av knekt skiltstolpe. Innkjøp av bormaskin med batteri. Gjenstår
bytte av temaplakat. 

Skjøtsel av Leakševággi: Omlegging kjørespor

Navn på tiltaket: Skjøtsel av Leakševággi: Omlegging kjørespor
Tiltakskategori: Skjøtsel av (tre)vegetasjon
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 50 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Igangsatt – ikke sluttført
Økonomisk forbruk: Kr 60 609
Kommentar:
Pågående prosjekt på reindriftas kjørespor i nasjonalparken ‐ redusere lengden på spor, legge dem utenom
myr der det er mulig, og klopplegge der sporene må gå i myr. Samarbeid med reindrifta, der vi kjøper
materialer og de står for snekkerarbeid og videre vedlikehold. Midlene er brukt på utflyging av
kloppematerialer samt innkjøp av skruer og liknende. 

Rydding søppel indre Seiland

Navn på tiltaket: Rydding søppel indre Seiland
Tiltakskategori: Annet
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 30 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Igangsatt – ikke sluttført
Økonomisk forbruk: 
Kommentar:
Har kartlagt steder hvor det står gjensatt søppel i indre deler av Seiland. Rakk ikke fly dette ut før
høstflytting/snøfall. Prioriteres neste år. 

Tilsyn og vedlikehold av turstier

Navn på tiltaket: Tilsyn og vedlikehold av turstier
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
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Søknadsbeløp: Kr 5 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Løpende skjøtsel
Økonomisk forbruk: Kr 5 000
Kommentar:
Avtale med Hakkstabben og Altneset bygdelag om tilsyn og vedlikehold av de tre merka toppturstiene på
Altneset. Stiene er en del av startpunkt Altneset.

Samlet pott

Navn på tiltaket: Samlet pott
Tiltakskategori: Pott for gjennomføring av prioriterte tiltak
Verneområde: 
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 0
Behandlingsstatus: OK
Innvilget beløp: Kr 240 000
Status: Sluttført
Økonomisk forbruk: Kr 1
Kommentar:
Ikke utfylt

Utbedring startpunkt Altneset

Navn på tiltaket: Utbedring startpunkt Altneset
Tiltakskategori: Tilrettelegging og informasjon
Verneområde: Seiland nasjonalpark (VV00002436)
Øk. ansvarlig: Forvaltningsmyndighet
Søknadsbeløp: Kr 90 000
Behandlingsstatus: 
Innvilget beløp: Kr 0
Status: Igangsatt – ikke sluttført
Økonomisk forbruk: Kr 83 925
Kommentar:
Utfylling av området rundt ventebua, grunnarbeid, stikkrenne, toppdekke i knust skifer. Innkjøp av bord og
benker. 

 Ingunn Ims Vistnes for SEILAND NASJONALPARKSTYRE

Levert 16.12.2024
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/455-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 14.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 5/2025 21.02.2025 

 

Søknad om bygging av anneks i tilknytning til hytte - Ernst 
Olsen - Seiland nasjonalpark 

Vedlegg: 
1 Tegning fasadeendring og beskrivelse av innhold anneks 
2 Byggesøknad med oppdaterte tegninger 16. januar 2025 

 
 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre avslår søknaden fra Ernst Olsen om bygging av anneks på 
21 m2 bebygd areal (BYA), men innvilger tillatelse til en redusert versjon av annekset på 10 
m2 BYA.  
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre gir tillatelse til fasadeendring på eksisterende hytte som 
omsøkt.  
Vedtakene gjøres med hjemmel i forskrift for vern av Seiland/Sievju nasjonalpark § 3 punkt 
1.3 a, og dispensasjonene gjelder på følgende vilkår:  

1. Det kan bygges et anneks med bebygd areal (BYA) på inntil 10 m2. Nye tegninger 
som viser ny utforming skal sendes til forvalter og godkjennes av 
nasjonalparkstyret før byggestart.   

2. Grunnarbeid skal utføres uten bruk av minigraver eller andre større maskiner, og 
skal ikke føre til synlige terrenginngrep.  

3. Anneksets ytre kledning, takvinkel og taktekking skal være lik eksisterende hytte. 
Farge skal være lik eksisterende hytte eller eventuelt grå eller mørk.    

4. Fasadeendring på eksisterende hytte gjelder bytte av to vinduer til henholdsvis en 
terrassedør og et vindu, som beskrevet i søknad.  

5. Etter bygging skal rivningsavfall og bygningsmaterialer som er til overs ryddes 
bort fra området og deponeres på lovlig måte.  

6. Frist for gjennomføring av tiltaket, inkludert opprydding, er 3 år fra styret fatter 
vedtak basert på nye tegninger. Etter dette faller dispensasjonen bort.  

Tiltaket krever også tillatelser fra kommunen og grunneiere.  
Vi gjør oppmerksom på at Statens naturoppsyn (SNO) kan kontrollere at tiltaket er 
gjennomført i samsvar med vedtaket.  
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Saksopplysninger 
Søknaden 
Ernst Olsen søker om å bygge et anneks i tilknytning til sin hytte på Seiland. Søknad ble 
levert forvalter 21. november 2024, og oppdaterte tegninger ble sendt 16. januar 2025. Hytta 
Olsen eier ligger på FeFo-grunn i Straumen i Jøfjorden, ved inngangen til 
Skarddalen/Heastavággi i Hammerfest kommune og i Seiland nasjonalpark.  
Det ligger to andre hytter i Straumen, begge ligger lenger inn i Jøfjordbotn.  
Søker opplyser at hytta er på 78 m2. Dette er sannsynligvis innendørs areal (internt 
bruksareal), da oppmåling i Norgeskart viser et areal på 90 m2 overbygd areal (inkludert et 
større takutstikk mot sjøen). Det må legges til at oppmåling ut fra flyfoto i Norgeskart ikke vil 
være helt nøyaktig. Det er pr i dag ingen andre bygninger i tilknytning til hytta.   
I henhold til søknad levert til nasjonalparkforvalter 27. november 2024, samt 
tilleggsopplysninger oversendt 16. januar 2025 (vedlagt), vil annekset ligge rundt 3-8 meter 
nord-nordøst for hytta. Annekset vil ha et overbygd areal (bebygd areal; BYA) på 21 m2. I 
tillegg kommer en veranda uten tak på rundt 5 m2. Det overbygde arealet på 21 m2 er fordelt 
på 15,75 m2 innendørs areal og 5,25 m2 overbygd veranda. Det opplyses at annekset skal 
romme badstu, omkledningsrom, utebod og plass til aggregat.  
Annekset vil ha samme kledning og taktekking som hytta, med liggende panel og valmet tak 
med stålplater. Mønehøyde er 2,5 m.  
Det opplyses at annekset vil stå på pilarer, og at grunnarbeidet vil gjøres uten bruk av større 
maskiner.  
Olsen ønsker å bygge en gangvei mellom hytta og annekset.  
Olsen søker også om fasadeendring av hytta. Det gjelder den nordvendte langveggen; her 
ønsker han å bytte et vindu på 120 x 160 cm med en verandadør på 120 x 200 cm, og å 
bytte et vindu på 160 x 120 cm til et mindre vindu på 120 x 120 cm. Se vedlagt tegning og 
bilder av hytta i saksframlegget.  
I 2005 fikk Olsen tillatelse fra Hammerfest kommune til å bygge en grillstue nær hytta og en 
fjærasjå nede i fjæra. Dette var året før nasjonalparken ble opprettet. Byggingen ble ikke 
gjennomført. Han opplyser til nasjonalparkforvalter at han ikke ønsker å gå videre med 
planene om fjærasjå/naust, men at annekset det nå søkes om er liknende grillstua som det 
ble gitt tillatelse til i 2005. Annekset er noe større enn grillstua.  
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Straumen innerst i Jøfjorden, med Ernst Olsens hytte markert med rød sirkel.  
 

 
Flyfoto fra Norgeskart.no 
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Hytta til Ernst Olsen, juni 2023. De to store vinduene ytterst til høyre ønsker Olsen å bytte ut 
med en terrassedør og et nytt vindu.  
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Forskrift og lovverk 
 
Søknaden blir vurdert etter:  

• Forskrift om vern av Seiland nasjonalpark 
• Naturmangfoldloven 
• Forvaltningsplan for Seiland nasjonalpark – Sievjju álbmotmeahcci (2017) 
• Presedens fra tidligere saker 

 
Forskrift om vern av Seiland nasjonalpark  
Formålet med nasjonalparken er blant annet «å bevare et alpint kystlandskap med et 
egenartet og variert biologisk mangfold, sikre variasjonsbredden av naturtyper i regionen, 
bevare landskapsformer og særpregede geologiske forekomster og verne om kulturminner.» 
(Verneforskriften § 2).  
I verneforskriften § 3 punkt 1.1 står det at «Området er vernet mot inngrep av enhver art, 
herunder oppføring og ombygging av bygninger (….)»  
Videre står det i punkt 1.3 a) at forvaltningsmyndigheten, det vil si nasjonalparkstyret, kan gi 
tillatelse til «ombygging og utvidelse av bygninger».  
 
Naturmangfoldloven 
I følge naturmangfoldloven (nml) § 7 skal søknaden vurderes etter de miljørettslige 
prinsippene i nml §§ 8-12.  
 
Forvaltningsplan for Seiland nasjonalpark – Sievjju álbmotmeahcci (2017) 
Forvaltningsplanen skal utdype forskriften for Seiland nasjonalpark. I kapittel 4 er det vedtatt 
retningslinjer for forvaltningen ved saker om eiendom og byggverk. Punkt h) sier:  

h) Det kan gis tillatelse til ombygging og utvidelse av bygninger innenfor følgende 
rammer: 

i. Utvidelse på opptil 30% av eksisterende bebygd areal kan tillates. Det vil 
være en restriktiv holdning til utvidelser ut over 10 m2, da dette er å betrakte 
som en vesentlig utvidelse. Bebygd areal regnes ut fra utvendige mål og 
inkluderer alle overbygde partier (alle partier med tak).  

ii. Største tillatte mur- eller pilarhøyde er 60 cm i flatt og skrått terreng. 
iii. Møneretningen skal være 90° på fallende terreng. 
iv. Taktekking skal utføres med materialer som gir en mørk og matt fargevirkning. 
v. Eksisterende terreng og vegetasjon skal bevares i størst mulig grad. 
vi. Fasade mot sjø skal ikke øke vesentlig i størrelse. 
vii. En enkel utedo på 1-2 m2 tillates oppført i tilknytning til hytter. 
viii. Utbygger skal i søknaden gjøre rede for hvordan utbyggingen/ombyggingen 

skal foretas slik at man minimerer skader på terrenget rundt. 

Det presiseres også i forvaltningsplanen at fasadeendring krever søknad til 
nasjonalparkstyret, så som flytting av vinduer og dører eller endring av antall vinduer og 
dører.  
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Presedens fra tidligere saker 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre har tidligere behandlet søknader om utbygging av en privat 
hytte på 59 m2 lenger inn i Jøfjorden. Her ble det i 2011 søkt om en utvidelse av hytta på 
23,6 m2 (40% økning). Søknaden ble avslått av nasjonalparkstyret med begrunnelse at 
utvidelsen var for stor. Styret skrev i sitt vedtak at «Om søker ønsker å søke på nytt, vil styret 
behandle søknaden, men utvidelsen må da reduseres til å gjelde maksimalt 10 m2.» I 2021 
ble det sendt inn en ny søknad om en utvidelse på 10 m2, og denne ble innvilget.  
 

Vurdering 
 
Hverken forskriften eller forvaltningsplanen for Seiland nasjonalpark åpner opp for å tillate 
bygging av anneks i tilknytning til private hytter. I forskriften står det imidlertid at 
nasjonalparkstyret kan gi tillatelse til «utvidelse av bygninger», og forvaltningsplanen 
presiserer hva man kan tillate av utvidelse.  
 
Forvalter vil argumentere for at et anneks plassert tett opptil eksisterende hytte kan vurderes 
under samme regelverk som en utvidelse av eksisterende hytte. I enkelte tilfeller kan det 
være gode grunner for å bygge et anneks i stedet for å utvide hytta, for eksempel ved 
bygging av badstue eller oppbevaring av aggregat. Dersom annekset tilpasses  terrenget og 
ligger svært nær hytta kan resultatet bli mindre synlig i landskapet enn det en utvidelse av 
hytta vil være. I dette tilfellet er annekset trukket tilbake fra fjorden, og det er kortveggen som 
vender ut mot fjorden. Annekset er planlagt svært nær hytta (nøyaktig avstand er ikke 
oppgitt, men anslås ut fra kart til 3-8 meter) og ligger i samme høyde som hytta. 
Plasseringen synes derfor godt tilpasset terrenget.  
 
Forvaltningsplanen åpner opp for at man kan tillate en utvidelse på opptil 30% av 
eksisterende bebygd areal, men at det vil være en restriktiv holdning til utvidelser ut over 10 
m2, da dette er å betrakte som en vesentlig utvidelse. Regelen er formulert slik for å sikre en 
viss utvidelsesmulighet for svært små hytter, mens man i saker med større hytter vil oppleve 
at 10m2-regelen slår inn før 30%-regelen. I forvaltningsplanen regnes bebygd areal (BYA) ut 
fra utvendige mål og inkluderer alle overbygde partier (alle partier med tak). Dette er en litt 
snevrere definisjon enn den som brukes av Norsk Standard (NS 3940:2012), der også altan 
og liknende mer enn 0,5 m over bakken inkluderes i bebygd areal.    
 
Ernst Olsen søker om et anneks på 21 m2 bebygd areal. Dette er en 27% utvidelse av den 
opplyste hyttestørrelsen på 78 m2, eller en 23% utvidelse dersom man legger til grunn 
oppmålingen på 90 m2 ut fra flyfoto. Utvidelsen vil uansett være innenfor 30%, men langt 
over 10 m2.  
 
Annekset vil ikke gi ekstra soveplasser og vil trolig ikke føre til vesentlig mer ferdsel i 
området. Konsekvensene for naturmangfoldet vurderes til å være små. Det er imidlertid 
problematisk med en relativt stor utvidelse av en allerede stor hytte, og å bryte med praksis 
fra tilsvarende saker. Vedtaket i denne saken vil danne presendes for andre hytter i 
Seiland/Sievju nasjonalpark og nasjonalparker generelt.  
 
Forvalter innstiller derfor på at søknaden avslås med begrunnelse at annekset er for stort. Et 
avslag vil være i tråd med forvaltningsplanens retningslinjer for utvidelse av eksisterende 
hytter, og også føre til likebehandling med nabohytta lenger inn i fjorden. Eksisterende hytte 
er blant de største i Seiland nasjonalpark, men forvalter ser behovet for et anneks. Det bør 
åpnes opp å gi dispensasjon til en redusert utgave av det omsøkte annekset, der BYA er 
maksimalt 10 m2. Tillatelsen kan gis nå, med vilkår om at nye tegninger må godkjennes før 
byggestart.  

36



 
 

Side 8 av 8 

 
Tillatelsen gitt av Hammerfest kommune i 2005 tillegges liten vekt. I henhold til plan- og 
bygningsloven § 21-9 faller tillatelsen bort dersom tiltaket ikke er satt i gang senest 3 år etter 
at tillatensen er gitt. Dette er tilfelle i denne saken. For byggesaker i nasjonalpark må man ha 
dispensasjon fra verneforskriften. Vanlig praksis er at man søker nasjonalparkstyret før man 
søker kommunen, da regelverket i nasjonalparken som oftest er strengere enn plan- og 
bygningsloven.  
 
Forvalter innstiller på at styret tillater omsøkt fasadeendring på hytta. Et vindu på 120 x 160 
cm byttes med en verandadør på 120 x 200 cm (størrelse på vindu i dør ikke oppgitt), og et 
annet vindu på 120 x 160 cm byttes med et vindu på 120 x 120 cm. Fasadeendringen er liten 
og vil ikke føre til særlig endret utseende på hytta.   
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2023/8182-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 6/2025 21.02.2025 

 

Fastfortøyning i Bårdfjorden 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre informerer publikum om reindriftas høstsamling og hvordan folk 
skal ta hensyn til denne. Informasjonen legges ut på nett og festes til fortøyningsbøya i Bårdfjorden. 
Styret jobber for å innhente mer informasjon om bruken av fortøyningsbøya og potensielle negative 
effekter for verneverdiene og reindrifta.  

 

Saksopplysninger 
Nasjonalparkforvalter og SNO oppdaget i juni 2023 at det var lagt ut en fortøyningsbøye merket 
«Tamara» i Bårdfjorden i Seiland nasjonalpark, nord for Bårdfjordholmene og ca 170-190 m fra land. 
Den viste seg å være lagt ut av fisker Frann Fritjof Nygaard. Fortøyningen består av et 350 kg 
patentanker, 22 mm stolpekjetting, en stor rød fortøyningsbøye, samt sjakler og svivel. Samlet vekt 
av fortøyningen er ca 500 kg. Den er ment å være til allmenn bruk. På vegne av Nygaard sendte 
Norges Kystfiskarlag ved leder Tom Vegar Kiil inn en søknad om dispensasjon fra verneforskriften i 
ettertid. Søknaden ble behandlet av Seiland/Sievju nasjonalparkstyre i styremøte 21. september 
2023 (ST 14/2023). Styret ga dispensasjon til fortøyningen, med hjemmel i verneforskriften for 
Seiland nasjonalpark § 3 punkt 1.3f. Dette punktet åpner opp for å gi tillatelse til fortøyningsfester for 
fiskeredskap, båter og havbruksanlegg.   

Dispensasjonen ble gitt på vilkår om at styret «kan inndra dispensasjonen og kreve at 
fastfortøyningen fjernes dersom den fører til bruk av området som forstyrrer eller skader 
verneverdiene i nasjonalparken.» 
 
Bårdfjord siida har meldt inn at fortøyningsbøyen har ført til mer ferdsel av folk i området. Under 
høstsamlingen har dette vært svært forstyrrende for reindrifta. Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ba i 
forrige styremøte om en styresak på dette.  
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Bårdfjordholmene, med Flatholmen til høyre. Fortøyningen er lagt ut i området til venstre for bildet.  

 
 

 
Plassering av fortøyninga.  
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Fortøyningsbøya.  

 

Vurdering 
 
Da styret ga dispensasjon til fastfortøyningen som allerede var lagt ut, var det med forbehold om at 
styret kan kreve at fastfortøyningen fjernes igjen dersom den fører til bruk av området som 
forstyrrer eller skader verneverdiene. Det er derfor fullt mulig for styret å fjerne fastfortøyningen. 
Forvalter har imidlertid innstilt på at det bør innhentes mer informasjon først, siden fjerning av bøya 
trolig vil være et upopulært tiltak blant fiskere og båtfolk.  

Det vil imidlertid være krevende å få en god oversikt over bruken av bøya. Et søk på tilgjengelig AIS 
(automatisk identifikasjonssystem)-data på kystvarehuset.no for uka 9. – 16. september 2024 viser 
ingen båttrafikk i Bårdfjorden denne uka, men det forteller nok mest at det er fritidsbåter som 
bruker området. AIS er bare pålagt å bruke for større frakteskip og passasjerskip. Styret kan be 
Bårdfjord siida om de kan kartlegge og eventuelt ta bilder av bruk av fortøyningsbøya, da det er de 
som bruker området mest under høstsamling. SNO er lite i området i september.  

Forvalter foreslår også bedre informasjon til publikum om reindriftas høstsamling og hvordan man 
kan ta hensyn til dette når man ferdes i terrenget. Informasjonen kan festes som foliert plakat på 
fortøyningsbøya og publiseres på nasjonalparkens Facebook-side. På Facebook bør man unngå 
informasjon om fortøyningsbøya, da det kan føre til mer bruk av denne.  
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/289-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 14.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 7/2025 21.02.2025 

 

Status kloppeprosjekt 

Innstilling fra forvalter 
Styret tar oppdateringen til etterretning. Forvalter følger opp prosjektet videre, med mål om at 
planlagte strekk blir klopplagt sommeren 2025.  

 
Bakgrunn 
Forvalter orienterer om status for prosjektet der man samarbeider med Bekkarfjord siida om 
å flytte et ATV-kjørespor fra myrområdet i Leakševággi til rabbene lenger nord. I kjølvannet 
av denne omleggingen har siidaen og nasjonalparkstyret en avtale om å klopplegge fire 
kortere strekk langs det eldre og etablerte kjøresporet, totalt 50 meter fordelt på 4 strekk.  
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Arkivsaksnummer: 2025/1913-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 8/2025 21.02.2025 

 

Deltakelse i forskningsprosjekt om forvaltningsstrategier 
ved klimaendringer - CLAP og CLIMPACT 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre deltar i forskningsprosjektet CLAP våren 2025 og  
CLIMPACT i perioden 2026-2029, med et langsiktig mål om å utarbeide en plan for 
klimatilpasning for Seiland/Sievju nasjonalpark.  

Saksopplysninger 
I februar deltar forvalter på et web-basert opplæringskurs i klimatilpasning i verneområder 
(CLAP), ledet av Reisa nasjonalpark, Länsstyrelsen i Norrbotten og Metsähallitus i Finland. 
Målet er å lære nok til å kunne bruke en del av metodene på Seiland, samt å bygge nettverk 
med andre verneområder i nord.  
I sammenheng med dette har styret ved forvalter fått en forespørsel fra klimaforsker Richard 
Davy ved Nansen-senteret i Bergen om vi ønsker å være med på et forskningsprosjekt som 
utvikler klimascenarier for forskjellige nasjonalparker i Norge, CLIM-PACT. De jobber pr nå 
med Reisa og Øvre Pasvik nasjonalparker, og ønsker å utvide til flere områder. Prosjektet vil 
– dersom de får finansiering fra Norges forskningsråd - gå fra 2026 til 2029, og vil kreve 
rundt ett ukesverk for forvalter pr år. Utgifter til reise mm vil bli dekket. Utbyttet vil være at vi 
får utarbeidet klimascenarier for Seiland, samt at vi vil få innspill utenfra på hvordan styret 
kan jobbe med klimatilpasning gjennom forvaltningsmål og strategier.  
Se neste side for en beskrivelse av CLIM-PACT.  
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CLIM-PACT: Climate driven ecological and ecosystem 
service change in Norwegian national parks 

Who are we? 
We are a team of researchers specializing in climate science (Richard Davy), ecology (Erik 
Kusch), and human geography (Anna Sveinsdottir). Together, we aim to help national parks 
prepare for and adapt to the impacts of climate change. 
 
What do we want to achieve? 
We want to co-develop adaptive management strategies with national park managers to 
address and mitigate risks to ecosystems and ecosystem services caused by climate 
change. This includes: 

● Working together to identify key ecological and social concerns affected by climate 
change (e.g., birdlife, vegetation shifts, snow cover, visitor pressures, access to 
nature, recreational activities). 

● Using advanced climate data to model future risks and the range of plausible 
scenarios. 

● Develop scientific tools to help visualise ecological and ecosystem service scenarios 
under a range of plausible climate futures.  

● Help develop actionable, resilience plans tailored to the parks' needs. 
 
Where do we see the value for you? 

● Tailored Solutions: We’ll focus on the specific challenges your park is facing, 
helping to safeguard what matters most to your community and visitors. 

● Science-Based Support: Leverage cutting-edge technologies in high-resolution 
climate data and ecological expertise to inform decisions. 

● Capacity Building: Develop tools to help visualize climate and ecological change, 
and together develop strategies to strengthen your park's resilience to uncertain 
futures. 

● Funding Support: We offer a budget to cover your staff’s participation in workshops 
and travel costs related to the project. 

 
What do we need from you? 
We seek your input, time, and expertise to guide our research and ensure the results are 
practical, relevant, and actionable. Specifically: 

● Year 1 (2026): 
○ In-person workshops (2-3 days) to define priorities, align goals and gather 

input. 
○ Follow-up meetings (2 hours, online) for feedback on initial findings. 

● Years 2-3 (2027-2028): 
○ 6-monthly updates (3 hours, mostly online with 1 in-person meeting) to 

review progress, share tools, and refine strategies. 
● Final Year (2029): 

○ In-person workshop (2-3 days) Your engagement in crafting and finalizing 
actionable management plans. 
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2024/11916-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 2/2025 21.02.2025 

 

Innspill til KLD om organisering av verneområdeforvalterne 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre mottok brev fra Klima- og miljødepartementet 5. desember 
2024 om utredning av organisering av verneområdeforvalterne. Styreleder og forvalter deltok 
på Teams-møte med de andre styrene i Troms og Finnmark 8. januar, og på Teams-møte 
med KLD og alle styrene i landet 21. januar.  
Forvalter har i ettertid skrevet en innstilling til innspill fra Seiland/Sievju nasjonalparkstyre, 
som ble behandlet pr e-post 29.1.-2.2., og som ble enstemmig vedtatt og sendt til Klima- og 
miljødepartementet innen fristen 10. februar.  
Styreleder og forvalter vil orientere om Teams-møtene og innspillene som kom fra de andre 
styrene.  
 
 
Vedlegg: 
1 Innspill - Seiland nasjonalparkstyre - organisering av verneområdeforvalterne 
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Nasjonalpark Seiland 
  
  
  

 

Postadresse 
Statsforvalteren i Troms og 
Finnmark 
9815 Vadsø 

Besøksadresse 
Havneveien 24 
9515 Alta 

Kontakt 
Sentralbord: +47 78 95 03 00 
Direkte:  +47 41 43 44 01 
sftfpost@statsforvalteren.no 
http://www.nasjonalparkstyre.no/seiland 

Klima- og miljødepartementet 
Postboks 8013 Dep 
0030  OSLO 

 

Saksbehandler Ingunn Ims Vistnes Vår ref. 2024/11916-0 432.3 Deres ref. 23/2148 Dato 06.02.2025 

 

Organisering av verneområdeforvalterne - innspill fra 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 

Vi viser til brev fra KLD 5. desember 2024 om utredning av organisering av 
verneområdeforvalterne, samt Teams-møte om samme sak 21. januar 2025. Seiland 
nasjonalparkstyre ønsker en utredning velkommen. Dagens organisering er en hybridløsning 
som ikke fungerer optimalt. Enten man velger å bli hos Statsforvalteren eller velger en ny 
løsning, vil det være opplagte rom for forbedringer.  
 
Seiland nasjonalpark har én nasjonalparkforvalter som siden 2021 har vært samlokalisert 
med SNO i Alta. Samlokaliseringen fungerer svært godt. Arbeidsgiveransvaret ligger hos 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark, som er lokalisert i Vadsø og Tromsø. 
Nasjonalparkforvalteren har jevnlig kontakt med sine kollegaer i Troms og Finnmark 
gjennom Teams-møter hver 3. uke og et årlig treff. Kontakten med statsforvalteren er 
sjeldnere, men oppleves stort sett som tilstrekkelig.  
 
Fordeler med å være tilknyttet statsforvalteren:  

- Faglig kontakt med miljøavdelingen som forvalter de små verneområdene i fylket og 
jobber med relaterte saker. 

- Statsforvalteren er tydelig på at de ikke disponerer forvalterens arbeidstid. De kan 
spørre styret dersom de trenger bistand fra forvalterne i enkeltsaker, og styret kan 
da vurdere om forvalter har kapasitet. Dette fungerer etter vårt syn greit.  

 
Ulemper med å være tilknyttet statsforvalteren:  

- Det er vanskelig for publikum å se forskjell på styret og statsforvalteren, all den tid vi 
har mailadresse og avsenderadresse hos statsforvalteren. 

- Forvalterne bruker en del tid på obligatoriske møter og prosesser hos 
Statsforvalteren som ikke er relevant for deres arbeidshverdag  

- Statsforvalteren er svært underbemannet. Hos Statsforvalteren i Troms og Finnmark 
er det i dag én stilling som har arbeidsgiveransvar for 13 verneområdeforvaltere samt 
4 ansatte hos statsforvalteren, i tillegg til at vedkommende er seksjonsleder og har 
faglig ansvar for verneområdeforvaltningen hos statsforvalteren. Denne 
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arbeidsmengden tilsier langt mer enn full stilling. Ved tidkrevende saker som 
arbeidsmiljøsaker, sykemeldinger og ansettelsesprosesser vil mange andre oppgaver 
nødvendigvis bli nedprioritert.  

 
Styrene må fortsatt disponere forvalternes arbeidstid. Vi vil presisere at vi ikke vil godta en 
endring i retning av at andre enn styret disponerer forvalterens arbeidstid. Det er styret som 
kjenner de lokale forholdene og vet hva som er viktig å prioritere. Forvalterens 
arbeidsmengde kan ikke måles ut fra å telle antall enkeltsaker, slik det ble gjort i 
evalueringen fra Nordlandsforskning i 2020. Forvalterens arbeidsmengde bestemmes også 
ut fra om man har andre å støtte seg på, som nasjonalparksenter og SNO, og om hvor mye 
tid man må bruke på kontakt med andre myndigheter og brukere av området for å sikre en 
god forvaltning. For Seiland sin del har vi ikke nasjonalparksenter, og det medfører at 
forvalter har eneansvar for formidling (brosjyrer, hjemmeside osv) og kontakt med 
besøkende. Slike forhold fanges ikke opp når man teller enkeltsaker. Vi må fortsette dagens 
ordning der styret kan forespørres om å «låne ut» sin forvalter dersom det er behov i andre 
områder, men der det er styret som gjør denne vurderingen og har det siste ordet.  
 
Forvaltere med i referansegruppa. Vi mener at forvalterne også bør være representert i en 
referansegruppe, da det er deres arbeidshverdag som blir berørt. Det er videre viktig at alle 
landsdeler er representert i referansegruppa. Seiland nasjonalpark bidrar gjerne med 
forvalter og/eller styreleder i en referansegruppe.  
 
Beholde nåværende ordning med økte ressurser til statsforvalteren. Av forslagene som KLD 
kommer med, mener vi at det enkleste og minst ressurskrevende vil være å fortsette med 
statsforvalterne som arbeidsgivere, gitt at de får økte ressurser til å følge opp forvalterne. Vi 
vil da kunne støtte oss på et faglig miljø som kjenner landsdelen.  
 
Gjeninnføre årlige forvaltersamlinger. I tillegg bør det settes av midler til å samle 
forvalterne årlig. Da lokal forvaltning ble innført i 2011, arrangerte Miljødirektoratet i flere år 
en rekke samlinger for forvalterne. Dette skapte gode nettverk mellom forvalterne, som 
igjen førte til en mer helhetlig nasjonal forvaltning. De siste 7-8 årene har årlige 
forvaltersamlinger blitt erstattet av regionale samlinger, samt noen årlige samlinger der også 
styrene deltar og tar mye av oppmerksomheten. For å få best mulig forvaltning trenger vi å 
gjeninnføre årlige samlinger som er kun for forvalterne.   
 
Mulig samling under Miljødirektoratet. Dersom man ønsker en sentralisering, er vi åpen for 
en løsning med et samlet arbeidsgiveransvar hos Miljødirektoratet. Dette gitt at det ikke går 
på bekostning av styrenes disponering av forvalterens arbeidstid. En samlet organisasjon vil 
kunne gi bedre informasjonsflyt og kunnskapsdeling mellom forvalterne i hele landet, og 
trolig også en mer helhetlig forvaltning. I dag har våre forvaltere liten kontakt med 
forvalterne utenfor Troms og Finnmark.  
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Vi mener det vil bli uheldige rolleblandinger dersom forvalterne skal være en avdeling under 
SNO.  
 
Vi fraråder sterkt at styrene får arbeidsgiveransvar.  
 
Bruk vår erfaring til å utvikle god forvaltningspraksis. Vi vil til slutt oppfordre 
Miljødirektoratet og KLD til å se på forvalterne og styrene som en ressurs, og ikke bare noen 
som skal styres og veiledes. Mange forvaltere og styrer har opparbeidet seg mye relevant 
erfaring og god forvaltningspraksis som kan være nyttig både for andre forvalter og for 
direktoratet. Vi mener det er mye å hente på å bedre informasjonsflyten oppover, fra 
forvalterne til direktoratet. Statsforvalterne har i dag en mulighet til å komme med årlige 
tilbakemeldinger oppover i systemet til direktorat og departement, men vi har ikke noe 
liknende organisert system for forvalterne.  Vi har få kanaler inn i direktoratet, og 
kommunikasjonen går i all hovedsak fra dem til oss.  Manglende input fra 
verneområdestyrene er en opplagt begrensning for en god utvikling av 
verneområdeforvaltningen på landsbasis.  
 
 
 
På vegne av Seiland/Sievju nasjonalparkstyre,  
 
Pål Blix-Johansen 
Fungerende styreleder 
 

51



Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/1911-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 3/2025 21.02.2025 

 

Disponering av midler knyttet til verneområdeforvaltere og 
statsforvalterembetene 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar brevet til orientering.  

 

Saksopplysninger 
Miljødirektoratet sendte ut et notat 2. desember 2024 til alle landets verneområdeforvaltere 
og statsforvaltere om hvordan midlene knyttet til forvaltere og styrer kan disponeres. Notatet 
legges fram for Seiland/Sievju nasjonalparkstyre til orientering.  
 
 
Vedlegg: 
1 Disponering av midler knyttet til verneområdeforvaltere og statsforvaltermebetene 
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Disponering av midler knyttet til 

verneområdeforvaltere og statsforvalterembetene 
 

 

Vi har fått henvendelser fra flere forvaltere og statsforvalterembeter knyttet til økonomi og 

disponering av midler og vil med dette forsøke å svare på noen av spørsmålene som har kommet 

til oss og Klima- og miljødepartementet.  

 

Midler til forvalterstillinger tildeles årlig fra Digitaliserings- og forvaltningsdepartementet (DFD) 

som en del av driftsbudsjettet til embetene. Det synligjøres ikke i Prop1 hvor mye av 

driftsbudsjettet midlene til forvalterne utgjør, men embetene får en oversikt fra DFD som skal 

vise dette. 

 

Fra og med 2024 er det tildelt 1,3 millioner kroner per forvalter for nye stillinger. Frem til dette 

ble det tildelt 1,0 millioner kroner per forvalterstilling som så er blitt årlig prisjustert og utsatt for 

ABE-kutt sammen med resten av driftsbudsjettet til embetene. Det vil bety at statsforvalterne kan 

ha noe ulike budsjetter for å drifte sine forvalterstillinger.  

 

Ved etableringen av ny modell for forvaltning av verneområder i 2010 sendte daværende 

miljøvernminister Erik Solheim en invitasjon til aktuelle kommuner til å delta i nasjonalpark-

/verneområdestyrer. I brevet av desember 2009 sto det "Når ordningen er etablert, vil 

bevilgningene til verneområdeforvaltere bli overført til kap. 1510 Fylkesmennene som øremerkede 

midler..». Disse midlene har vært tenkt å dekke kostnader knyttet til å ha verneområdeforvaltere 

ansatt hos statsforvalterembetene, både lønnskostnader og administrative kostnader. Det 

innebefatter da også reisekostnader, utgifter til husleie, og tilsvarende.  

 

Verneområdeforvalterne er betegnet som en "særskilt oppgave" i budsjettfordelingsmodellen og 

overføringene går til å dekke det antall verneområdeforvaltere som den enkelte statsforvalter 

har ansvaret for.  

 

Samtidig er det en kjent problemstilling at flere av statsforvalterne har fått budsjettmessige kutt 

over de siste årene og de har gitt tilbakemelding om at midlene til forvalterstillingene ikke 

strekker til å dekke de faktiske utgiftene.  

 

Verneområdeforvalterne er en del av statsforvalterne innenfor økonomiforvaltningen. 

Statsforvalternes budsjett blir i sin helhet gitt både prisjustering og er utsatt for eventuelle kutt. 

Det enkelte embetet må legge sine konkrete budsjetter innenfor den rammen de har disponibel. 

Dette betyr at også verneområdeforvalterne må kunne regne med kutt på eksempelvis 

reisebudsjetter dersom det er nødvendig for å løse det totale budsjettet til miljøavdelingene.   
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Samtidig vil vi presisere at de øremerkede midlene skal brukes til å holde samme antallet 

forvalterstillinger hos de enkelte embetene og at det ikke kan reduseres i antall stillinger eller 

reduseres i stillingsprosenter for å bruke midlene til å dekke andre utgifter hos embetene.  

 

Forvalternes reiseutgifter skal som hovedregel finansieres over embetenes driftsbudsjett 

innenfor den rammen som er satt av til hver forvalter.  

 

Likevel ser vi at det for noen av statsforvalterne ikke er tilstrekkelig budsjett til å dekke den 

reisevirksomheten som er nødvendig for å utføre de oppgaver forvalteren har. Dersom de 

øremerkede midlene til forvalterstillingene likevel ikke strekker til, er det anledning for å 

unntaksvis bruke midler over kap. 1420 post 21 eller 31 til å dekke noe av dette behovet.  

 

Dersom forvalter har konkrete oppgaver i forbindelse med utføring av tiltak, for eksempel knyttet 

til å utføre/kontrollere/planlegge skjøtselstiltak, kan styret ved særskilte tilfeller søke om å dekke 

reiseutgifter i forbindelse med dette i søknad om tiltak på post 1420.31. Vi presiserer at dette 

kun gjelder ved planlegging, utføring eller kontroll av konkrete, omsøkte tiltak. Det er ikke 

ønskelig at dette blir en utbredt praksis, og må sees som en sikkerhetsventil for å sikre at 

forvalter får utført sine oppgaver for verneområdestyret.    

 

Verneområdestyrene får tildelt midler til drift av styrene årlig over post 1420.21. Dersom styret 

ser at det er tilgjengelige midler innenfor den rammen de har disponibel til drift av styret, kan 

dette brukes til å dekke eksempelvis reiseutgifter for forvalter.  

 

Det vil variere mellom de ulike verneområdestyrenes områder, omfang og oppgaver hvor store 

reiseutgifter den enkelte verneområdeforvalter vil ha og utgiftene vil derfor også variere både 

mellom forvaltere og mellom statsforvalterembeter.  

 

Bruk av midler over 21.- eller 31.-posten til å dekke deler av forvalters reiseutgifter må være i 

samråd mellom det enkelte verneområdestyret ved styreleder og embetets miljøvern- eller 

områdedirektør og gjøres rede for i søknad om eller rapportering av bruk av midler.  

 

Det er viktig å presisere at verneområdestyrene skal ha mulighet til å utføre sitt mandat innenfor 

vedtatt budsjett og at det ikke skal legges opp til en praksis der styrene må prioritere mellom 

egne oppgaver og utgifter til forvalters virksomhet.  
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2024/12365-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 4/2025 21.02.2025 

 

Brev fra Miljødirektoratet om bruk av utvalgsmodulen i 
Elements 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar brevet til etterretning.  
--- slutt på innstilling --- 

 

Saksopplysninger 
Miljødirektoratet har 18. desember 2024 sendt mail til alle landets verneområdestyrer om 
bruk av utvalgsmodulen i Elements. Elements er vårt saksbehandlings- og arkivsystem, og 
utvalgsmodulen er en ekstra modul i Elements som kan brukes til å sammenstille 
møteinnkallinger og protokoller.  

Modulen var tidligere et tilbud, men direktoratet skriver nå at den skal brukes. Dette kommer i 
tillegg til at hver sak er arkivert separat i Elements, alle styrevedtak legges ut på 
Miljøvedtaksregisteret (miljovedtak.no), og alle møteinnkallinger og protokoller legges ut på 
styrets hjemmeside (www.nasjonalparkstyre.no/Seiland).  

I brevet skriver direktoratet også at protokollene skrives i løpet av møtet og signeres før 
møteslutt. Dette har møtt motbør fra forvaltere i andre deler av landet, som mener at forvalter 
ikke kan skrive protokoll og legge fram saker samtidig.  

 
 
Vedlegg: 
1 Informasjon om bruk av utvalgsmodulen i Elements - Seiland nasjonalparkstyre - 

saksbehandling 
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Fra: Ingrid Vaagland Stav[Ingrid.Vaagland.Stav@miljodir.no]
Sendt: 18.12.2024 13:23:00
Til: Postmottak SFMR;Postmottak SFTF;Postmottak SFVL;Postmottak SFAG;Postmottak 
SFNO;Postmottak SFTL;Postmottak SFOS;Postmottak SFIN;Postmottak SFRO;Postmottak 
SFVT[sfmrpost@statsforvalteren.no;sftfpost@statsforvalteren.no;sfvlpost@statsforvalteren.no;sfagpost@
statsforvalteren.no;sfnopost@statsforvalteren.no;sftlpost@statsforvalteren.no;sfospost@statsforvalteren.n
o;sfinpost@statsforvalteren.no;sfropost@statsforvalteren.no;sfvtpost@statsforvalteren.no]
Kopi: Terje Qvam[Terje.Qvam@miljodir.no];
Tittel: Bruken av utvalgsmodulen i Elements 

Til alle verneområdestyrer
 
Bruken av utvalgsmodulen i Elements  
 
Transparent offentlig forvaltning 

Som utgangspunkt er det et mål for forvaltningen å sikre at alle får en trygg og grundig 
saksbehandling og likebehandling fra det offentliges side. Forvaltningsloven har regler 
som skal sikre varetaking av disse hensynene. Saker
 skal behandles upartisk, objektivt, nøytralt og transparent. Dette gjelder også for 
verneområdestyrene sine vurderinger og vedtak. 
 
Offentlige organer plikter å holde arkiv, slik at dokumenter er sikret som 
informasjonskilder for samtid og ettertid, jmf. § 1 i Forskrift for offentlege arkiv. 
Nasjonalpark- og verneområdestyrer omfattes av dette lovverket, og er pliktig å 
dokumentere sin virksomhet fortløpende, blant annet av hensyn til rettssikkerheten til 
den eller de som berøres av styrenes arbeid, men også av hensyn til publikums rett til 
innsyn i offentlig virksomhet, jmf. Offentleglova § 1.  
 
Om verneområdestyrene av ulike årsaker ser at det er vanskelig å etterkomme kravene i 
lovverket, bør de ta kontakt med Statsforvalterens fellestjenester for veiledning.  
 

Saksbehandling 
For å imøtekomme alle krav som stilles til saksbehandling og gjennomføring av 
styremøter, er det utviklet funksjonalitet i sak- og arkivsystemet Elements, 
«utvalgsmodulen» Verneområdeforvalterne (sekretærene til verneområdestyrene) skal 
bruke denne modulen til forberedelse og i gjennomføringen av styremøtene, som 
inkluderer å lage saksfremlegg, innkallinger og referat. Slik er vi sikret at alt er riktig 
dokumentert og arkivert. Det er ikke anledning til å ha et arkiv lokalt. All arkivverdig 
dokumentasjon skal lagres i Elements.  
 
Når styret gjør et vedtak, skal dette registreres innen tre (arbeids)dager i 
Miljøvedtaksregisteret (miljovedtak.no), jamfør forskrift om Miljøvedtaksregisteret §3. 
Vedtakene skal også offentliggjøres på styret sine nettsider så snart som mulig. Ifølge 
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vedtektene til styret kommer reglene i kommuneloven til bruk så langt de passer. 
Kommuneloven § 11-4 har bestemmelser om møtebok (protokoll). Den har likevel ingen 
bestemmelser om når den skal legges ut, og derfor ingen tidsfrister. Protokollen blir 
skrevet og signert av partene før møtet er ferdig. Dette betyr at den bør være tilgjengelig 
for allmenheten fra dette tidspunktet via verneområdestyret sine nettsider på 
Nasjonalparkstyre.no. Er møtet digitalt kan det derfor ta noe tid før alle møtedeltakere 
har skrivet under protokollen slik at den kan tilgjengeliggjøres. Det at dokumentene 
legges ut på styret sine nettsider (tilgjengeliggjøring) erstatter ikke at dokumentene skal 
arkiveres i Elements (arkivering).  
 
Tilgjengelig veiledning 
Vi viser til eLæring om «utvalgsmodul» i Elements og vedlagt veiledning i Elements sin 
møtemodul fra STAF.  

 

Har dere spørsmål om dette så ta kontakt med STAF via 
brukerstøtte/»hjelpeknappen».   
 
 
Hilsen
Ingrid Vaagland Stav 
seniorrådgiver, seksjon for verneområder
 
mobil: 98 05 29 98
ingrid.vaagland.stav@miljodir.no

www.miljødirektoratet.no | www.miljøstatus.no
sentralbord: 73 58 05 00
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/289-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 13.02.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 5/2025 21.02.2025 

 

Orienteringssaker fra forvalter 

Innstilling fra forvalter 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar sakene til orientering.  
 
 
Saker 
 
Evaluering samling for Rådgivende utvalg 
 
Erfaringer fra «Monsen og nasjonalparkene» så langt 
 
Engelsk brosjyre klar 
 
Lopphavet-forvalter 
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Saksframlegg 
 
 

 
Arkivsaksnummer: 2025/289-0 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes Dato: 10.01.2025 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 9/2025 21.02.2025 

 

Eventuelt 
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	RS 4/2025 Brev fra Miljødirektoratet om bruk av utvalgsmodulen i Elements 13.02.2025 00:00:00
	Saksfremlegg
	Vedlegg
	Informasjon om bruk av utvalgsmodulen i Elements - Seiland nasjonalparkstyre - saksbehandling


	RS 5/2025 Orienteringssaker fra forvalter - styremøte 21.02.25 13.02.2025 00:00:00
	Saksfremlegg

	ST 9/2025 Eventuelt - styremøte 21.02.25 10.01.2025 00:00:00
	Saksfremlegg


